
                                     Zápis 
 

z 21. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne 11. 12. 2012. 
 

Přítomno dle prezenční listiny:  21 
Omluveni: Ing. Fiala, Ing. Schreiberová, Ing. Průša 
Hosté: prof. Melzoch, prof. Kratochvíl, Ing. Chválná, doc. Pospíšil,  
 
Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil.  
 
Program:  

1. Vyhlášení voleb do Studentské části Akademického senátu VŠCHT Praha 
2. Grantový řád a pravidla IGA 
3. VTP Kralupy (pror. Pospíšil) 
4. Různé 

a) Informace ze sněmu RVŠ (novela VŠ zákona) 
b)  Fungování Rady Výpočetního centra a nákup licencí a software  (doc. Slavíček) 

 
Ad 1. 
K 31. lednu 2013 končí volební období šesti členů studentské části Akademického senátu 
VŠCHT Praha. Předsednictvo AS VŠCHT Praha vyhlásilo na svém zasedání dne 26.11.2012 
volby do studentské části AS VŠCHT Praha. Volby se budou konat ve dnech 14.1. – 
20.1.2013. Volby řídí hlavní volební komise ve složení: 
 
Předseda: Ing. Milan Bittner 
Členové:  Ing. Martin Janda (FPBT) 
 Ing. Jaromír Hnát (FCHT) 
 Ing. Tomáš Hlinčík (FTOP) 
 Ing. Jiří Maršálek (FCHI) 
 
Ad 2. 
Prof. Kratochvíl předložil upravený grantový řád Interní grantové agentury VŠCHT Praha.  
Protože soutěž probíhá již třetí rok, jedná se pouze o formální změny.  
 
Senát se změnami souhlasí 19 – 2 - 0 

Ad. 3 
Ing. Chválná na úvod informovala o dopadech způsobu financování vědy, výzkumu a 
vzdělávání v ČR z Evropských strukturálních fondů. Poukázala na nepoměr mezi finančními 
prostředky získanými Vysokými školami se sídlem mimo Prahu a počty studentů na 
pražských VŠ. Konstatovala, že zřízení VTP v Kralupech by mělo VŠCHT umožnit v příštím 
programovacím období (2014-2020) získávat finanční podporu z Evropských fondů, což 
doposud nebylo možné. Předpokládá se také, že v příštím období již nebudou financovány 
stavby. 

Rektor ve svém vystoupení podpořil záměr vybudovat VTP v Kralupech, považuje to za 
možnost, jak se částečně vyrovnat s nepříznivým vývojem financování vědy a výzkumu.  



Připomínky zaslané výborem pro vědu a výzkum a pedagogickým výborem byly písemně 
vypořádány pror. Pospíšilem ještě před zasedáním a členové senátu tento materiál obdrželi. 

Senát bude průběžně informován o dalším vývoji VTP Kralupy. 

Ad 4. 
a) Prof. Valentová informovala o zasedání sněmu RVŠ, který se konal 22.11.2012. Sněm 

projednával především plán financování VŠ na rok 2013. Ve SR je pro VŠ určeno 21 803 mil. 
Kč, což je o 700 mil více než v roce 2012, jedná se o 5% nárůst.  
Sněm byl ministrem Fialou seznámen se základními tezemi novely VŠ zákona, náměstek 
Hruda pak představil harmonogram projednávání jednotlivých částí této novely. Výchozí 
dokument pro novelu zákona o VŠ byl senátu rozeslán. 

b)  Doc. Slavíček vznesl požadavek na prorektora Pospíšila, aby informoval o  činnost Rady 
výpočetního centra v poslední době, nastínil svou představu o činnosti Rady do budoucna a 
případně se vyjádřil ke koordinaci nákupu SW. Vzhledem k tomu, že doc. Pospíšil opustil 
jednání senátu před tímto bodem, bude na podnět odpovězeno korespondenčně. Prof. Melzoch  
však sdělil, že bude proveden externí audit datových a telefonických služeb.  

c)  RNDr. Pokorný z Ústavu matematiky informoval o multilicenci software Mathematica a 
předvedl základy použití včetně příkladu zpracování obrazu. 

 
 
 
 
Zapsala: K. Wildová                                                                         Za správnost: O. Valentová 


